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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az interpelláció címe: "Emberkereskedelem és korrupció?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

2019. november 26-án Polt Péter Legfőbb Ügyész lesújtó információkat hozott tudomásomra.

A Legfőbb Ügyész tájékoztatása szerint ugyanis a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Kórházban 4 
bűncselekmény miatt is nyomoznak, amelyek az alábbiak:

- Emberi test tiltott felhasználása, közismertebb nevén emberkereskedelem, 

- Maradandó fogyatékosságot okozó foglalkozás körében elkövetett gondatlan veszélyeztetés. Ez 
gyakorlatilag olyan orvosi műhiba, amelyben valakit úgy nyomorítottak meg, hogy az orvos a tőle 
elvárható szakmai színvonalat azért nem tartotta, mert könnyelmű volt, vagy mert nem tanúsította a 
tőle elvárható figyelmet,

- Különösen jelentős vagyoni hátrányt okozó hűtlen kezelés bűntette miatt, valamint 

- Különösen nagy vagyoni hátrányt okozó költségvetési csalás bűntette miatt nyomoznak. A 
különösen nagy vagyoni hátránya büntetőjogban ötvenmillió és ötszázmillió forint közötti összeget 
takar. Megemlíteném azt is, mint ahogyan azt a Legfőbb Ügyészhez eljuttatott kérdésemben is 
írtam, ez utóbbi két bűncselekmény vélhetően annak tudható be, hogy a kórházban a CT gépeket, 
több éven keresztül, jogosulatlanul használták, azután jogosulatlanul vették fel az állami 
támogatásokat. 

Mind a négy nyomozás 2018 óta indult.

Alapjaiban rombolja le az egészségügybe vetett bármiféle bizalmat az, hogy egy Kórházba ennyi, 
elképesztően súlyos bűncselekmény is megvalósulhat. A felsorolt bűncselekmények mindegyike 



veszélyeztette a betegbiztonságot, illetve volt olyan is, amelyik egy embert ténylegesen 
megnyomorított a kórház, vagy annak legalább egy dolgozójának, azok hanyagság miatt.

Az emberi test tiltott felhasználásának bűncselekménye azonban minden fenti bűncselekmény közül
kiemelkedik. A Büntető Törvény megfogalmazása szerint ezt a bűncselekményt az követi el, aki 
„emberi gént, sejtet, ivarsejtet, embriót, szervet, szövetet, halott testét vagy annak részét, illetve 
halott magzatot jogellenesen megszerez, vagyoni haszonszerzés végett forgalomba hoz, vagy azzal 
kereskedik.” Ezen bűncselekmények mindegyike visszataszító, de hogy annak a lehetősége, hogy a 
kórházban halott testekkel, ne adj isten halott magzatokkal kufárkodtak egyenesen vérlázító.

Fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Urat:

1) Mégis milyen visszaélés miatt folyik a BAZ megyei kórházban emberkereskedelem, pontosabban
emberi test tiltott felhasználása miatti nyomozás? 

2) Milyen vizsgálatokat folytatott le az EMMI a kórházban és hogyan fordulhatott elő, hogy a 
kórházban ilyen visszaélések történhettek? 

3) Mit kívánnak tenni azért, hogy a BAZ megyei kórházba vetett közbizalmat visszaállítsák? 
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